
                                      P  R  O  T  O  K  Ó  Ł    nr   XXXI/2016
z posiedzenia sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu
27 września 2016r.

Miejsce obrad:  sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie;

Godzina  rozpoczęcia  obrad:  11.00

W obradach sesji uczestniczy 14 radnych  -  zgodnie z załączoną listą obecności.

Do punktu 1.

Otwarcia obrad sesji  dokonał Pan Andrzej Maciejewski  -  Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Barczewie.

Pan Andrzej Maciejewski wręczył w imieniu Rady Miejskiej w Barczewie  listy 
gratulacyjne oraz książki   tegorocznym stypendystom  Funduszu Ziemi 
Olsztyńskiej.

W dzisiejszej sesji uczestniczyli stypendyści (za osiągnięte wyniki w nauczaniu):

1)Kamila Szymaniak
2)Klaudia Makowska
3)Andżelika Chasiak

Do punktu 2.
Pan Andrzej Maciejewski stwierdził prawomocność obrad dzisiejszej sesji Rady;

Do punktu 3.

Burmistrz Barczewa – Pan Lech Jan Nitkowski:
-proszę o wprowadzenie do dzisiejszego porządku obrad projektu uchwały 
naprawczej do uchwały podjętej w miesiącu sierpniu 2016r. Była to uchwała nr
IX(65)2011 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia 30 maja 2011r w sprawie 
wprowadzenia nowego regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Barczewo.
Uchwała sierpniowa merytorycznie jest w porządku. Problem jest techniczny i 
dotyczy  zapisu wejścia w życie tej uchwały.

Pan Andrzej Maciejewski – Przewodniczący Rady Miejskiej:
-chciałbym wprowadzić  krótką informację, która przedstawią nasi goście z Policji. 
Informacja dotyczy  wprowadzenia Krajowej Mapy Zagrożeń.

Pan Andrzej Maciejewski:
1)proponuję aby wniosek Burmistrza wprowadzić po punkcie 5.

Propozycja została przyjęta  jednogłośnie przez Radę.



2)proponuję aby informacja dotycząca Krajowej Mapy Zagrożeń została 
przedstawiona po punkcie przyjęcia protokółu z poprzedniej sesji.

Propozycję Rada przyjęła  j e d n o g ł o ś n i e .

Porządek obrad (po zmianach):

4.Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej  sesji Rady Miejskiej w Barczewie;
5.Wystąpienie przedstawicieli Policji w sprawie wprowadzenia  Krajowej Mapy 
Zagrożeń;
6.Projekt  uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 
dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami w zakresie warunków i jakości  
świadczonej opieki;
7.Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr IX(65)2011 Rady Miejskiej w 
Barczewie z dnia 30  maja 2011r w sprawie wprowadzenia nowego regulaminu
udzielania  pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych  na terenie gminy Barczewo;
8.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barczewo na lata 2016-2025;
9.Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2016r;
10.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 
zakładowego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o w Barczewie;
11.Sprawozdanie Burmistrza  Barczewa z działalności między  sesjami Rady;
12.Sprawozdanie ze stanu zaawansowania realizacji inwestycji gminnych 
zaplanowanych do realizacji w 2016r;
13.Przedstawienie raportu Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej o poziomie 
nauczania w placówkach  oświatowych  Gminy Barczewo;
14.Informacja z wykonania budżetu Gminy Barczewo za I półrocze 2016r;
15.Interpelacje i zapytania radnych;
16.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych;
17.Odpowiedzi;
18.Sprawy różne i wolne wnioski;
19.Zamknięcie obrad XXXI/16 sesji Rady Miejskiej w Barczewie.

Porządek obrad (po zmianach) przyjęty został  j e d n o g ł o ś n i e.

Do punktu 4.
Protokół z obrad poprzedniej sesji przyjęty został  j e d n o g ł o ś n i e (14)

Do punktu 5

Pan Mariusz  Szczepański  - Zastępca Komendanta Policji w Barczewie:
-14 września br weszła do użytku Krajowa Mapa Zagrożeń. Ma to być pomost 
łączący społeczeństwo z Policją. Już od tego tygodnia pracujemy na tej mapie. Nie 
jest to telefon alarmowy a narzędzie na które czekaliśmy. Nie wszystkie zagrożenia,
które będą składane będą  rozpatrywane. Chciałbym prosić aby tej mapy nie 
traktować jak zabawa. Należy ją traktować  bardzo poważnie.



Do punktu 6.
Pani Hanna Chyżyńska przedstawiła wyjaśnienia do projektu uchwały wraz z 
autopoprawką w załączniku do uchwały.

Pan Rafał Surmański:
-opinia Komisji Oświaty do projektu uchwały, ze zmianami w załączniku, jest 
pozytywna;

Pan Andrzej Moszczyński:
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna;

Na sali  obecnych jest 13 radnych.

Rada Miejska   12 głosami „za” ,  1 głosie wstrzymującym  podjęła:

                               U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr   XXXI(203)16
w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 
dziennymi opiekunami w zakresie  warunków i jakości świadczonej opieki.

Do punktu 7.
Pani Hanna Chyżyńska:
-uchwała ta jest poprawna pod względem merytorycznym. Wojewoda 
zakwestionował zapis wejścia w życie tej uchwały.

Pan Jarosław Bonus:
-jest to tylko zmiana kosmetyczna. Komisja Regulaminowa pozytywnie opiniuje
tą uchwałę ze zmianą.

Pan Andrzej Maciejewski:
-proszę tak przygotowywać  uchwały  aby do nich nie wracać.

Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e  (14)  podjęła:

                                    U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXXI(204)16
w sprawie  zmiany  uchwały nr IX(65)2011 Rady Miejskiej w Barczewie z dnia 30 
maja 2011r w sprawie wprowadzenia nowego regulaminu udzielania pomocy
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy 
Barczewo.

Do punktu 8. i punktu 9.

Zmiana WPF i zmiana budżetu.

Wyjaśnienia przedstawiła Pani Elżbieta Skrzeszewska – Zastępca Skarbnika 
Miasta.



Pan Lech Nitkowski:
-zmiana budżetu nastąpiła po ustaleniach z Komisją Finansów Publicznych.
Sójcze Wzgórze, Grottgera – myślę, że to zrobione będzie w przyszłym roku a 
środki będą zabezpieczone na następny rok;
-asystent rodzinny – podpisaliśmy umowę z Wojewodą. Po kontroli NIK wyszło, że 
Gminy  powinny w 20% partycypować w tym zadaniu. Stąd ta zmiana.,

Pan Andrzej Maciejewski:
-radna Halina Bronka wnosi  od wielu lat o  naprawę ulicy Grottger. Chciałbym 
abyśmy spróbowali  podjąć wyzwanie i spróbować popracować nad 
przyszłorocznym budżetem tak aby ustalić pewne priorytety. Chciałbym abyśmy 
wskazali burmistrzowi  zadania, które obligatoryjnie powinny znaleźć się w 
budżecie. Wiadomo, że  nie na wszystko  starczy  środków. Proszę aby na 
posiedzeniach Komisji ustalić zadania, które są  niezbędne do życia dla 
mieszkańców. Przygotowałem  dla Państwa radnych pisma i spróbujemy pomóc
Burmistrzowi.

Pani Alina Jakończuk:
-chciałabym aby zadania ujęte w budżecie na następny rok były realizowane a nie 
nowe i proponowane przez Komisję Finansów w roku budżetowym.

Pan Jrosław Bonus:
proponuję wypracować wnioski na posiedzeniu swoich komisji a później 
powinniśmy się wszyscy spotkać na wspólnej , połączonej Komisji.

Pan Andrzej Maciejewski:
-mam nadzieję, że stworzymy listę priorytetów.

Pan Kazimierz Kozon:
-pięciodniowy termin dla Komisji Rolnej jest za krótki, ponieważ my  musimy 
pojechać w teren. Proszę o wyłączenie miasta z zakresu Komisji Rolnej i włączenie
tych terenów  do zadań Komisji  Gospodarczej.

Pan Andrzej Maciejewski:
-drogi są w gestii Komisji Rolnej. Terminu nie możemy również przedłużyć.
Kopie wszystkich wniosków  będą u  p.Kwapis.

Pan Andrzej Moszczyński:
-proszę dla usprawnienia pracy aby te wnioski podzielić wdg priorytetów . Aby to 
nie było wszystko razem do kupy. Będzie nam łatwiej.

Pan Bogdan Matłoka:
-jestem za tym aby to uporządkować i aby wygrały priorytety. Uważam, że 
powinniśmy się spotkać parokrotnie. Proszę o zaczęcie tego jak najszybciej.

Pan Andrzej Maciejewski:
-zaczynamy od 11.10.2016r prace  po zakończeniu składania wniosków do budżetu
na 2017r;



Pan Bogdan Caruk:
-zabezpieczenie 100tysięcy zł  na następny rok na inwestycję  na Sójczym  
Wzgórzu, na Grottgera. Jest to martwy  zapis więc dlaczego te pieniądze 
zabezpieczać na następny rok. Wykorzystać można je w tym roku;

Pan Lech Nitkowski:
-wniosek jest powtarzany  przez wiele lat. Tam jest bardzo zły dojazd do  dwóch 
budynków mieszkalnych. W wątpliwość poddaję to czy zdążymy to zrobić w tym 
roku. Tym bardziej, że należy zrobić najpierw tam dokumentację. Środki 
zabezpieczamy tam zgodnie z wnioskiem Komisji Finansów Publicznych.

Pan Andrzej Maciejewski:
-w środkach niewygasających będzie zabezpieczona jakaś kwota na to zadanie.

Pan Rafał Surmański:
-wyrywanie  sobie środków nie jest dobre. Uważam, że ważne są priorytety. Każdy 
mieszkaniec będzie wiedział co i w jakiej kolejności będzie wykonywane.
Dziś na Komisję przybyłem ze zdjęciem terenu przy bloku nr 8 na Osiedlu 
Słonecznym/Wojska Polskiego. Stąd moje pytanie – czy to też będzie robione?
Tym bardziej, że na to jest już projekt. Stąd moje pytanie czy to można  zrobić w 
tym roku zamiast  Sójczego Wzgórza gdzie nie ma projektu.

Pan Lech Nitkowski:
-sami Państwo widzicie, że chodniki, parkingi itp. robimy etapami. Jest bardzo dużo
zadań. Nie da rady zrealizować wszystkich tu i teraz. Zawsze staramy się podzielić 
tak aby pieniędzy  starczyło;

Pan Adam Dowgiałło:
-w ubiegłym roku wniosków wpłynęło na kilkadziesiąt milionów. Myślę, że środki  
należy zabezpieczyć na inwestycje związane z pozyskiwaniem na ich realizację 
funduszy  pozabudżetowych. Dopiero potem może pomyślimy o czymś innym
Pomyślimy może o kredycie.

Pan Andrzej Maciejewski:
-do Burmistrza: proszę o wzięcie pod uwagę tego  do jakich projektów Gmina
może przystąpić w przyszłym roku. Prosimy o takie dane.

Pan Lech Nitkowski:
-przekażemy Państwu takie informacje;

Pani Krystyna Mańkowska:
-opinia Komisji Finansów jest pozytywna w stosunku do zmiany WPF i zmiany 
budżetu.

Pan Andrzej Moszczyński:
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna – zmiany WPF, zmiana budżetu.



Na sali obecnych jest 14 radnych

Rada  13 głosami „za” i 1 „wstrzymującym”  podjęła:

                                          U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXXI(205)2016
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na  lata
                 2016 – 2025.

Rada Miejska 12 głosami „za”, 2 „wstrzymującymi”  podjęła:

                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXXI(206)2016
w sprawie zmiany budżetu na 2016 rok

Pan Rafał Surmański:
-mam nadzieję, że w przyszłorocznym budżecie  będziemy kierowali się tymi 
zadaniami na które są projekty.

Do punktu 10.

Wyjaśnienia przedstawił Burmistrz Barczewa:
-w kwocie tej mieści się sporządzenie raportu oddziaływania na środowisko, z 
którego dowiemy się jaką będzie  można zastosować technikę. Na to są te środki.

Pan Jacek Kasprzak:
-te 100tysięcy zł to nie będzie na  sporządzenie dokumentacji technicznej. Za to 
sporządzony zostanie raport czy w ogóle będzie można wykonać taką inwestycję. 
Czas wykonania takiego raportu to 8 – 12 miesięcy. Będą przygotowane 2 warianty.
Będę Państwa informował o postępach.

Pan Andrzej Maciejewski:
-nie jestem zadowolony z tego, ponieważ nabór  na  składanie wniosków będzie 
trwał do końca lutego;

Pan Jacek Kasprzak:
-nabór wniosków  trwał będzie do 2020r. Jest to potężna inwestycja za ogromne 
środki.

Pan Andrzej Maciejewski:
-mam nadzieję, że przynajmniej wejdą domki jednorodzinne, Kaplityny , Nikielkowo.
Liczę na to, że Gmina przygotuje dokumenty (Nikielkowo, Kaplityny). Myślę, że 
projekty te zostaną zakończone lada dzień i że  złożymy wnioski do końca lutego a 
Rada zabezpieczy te 15% wkładu własnego.

Pan Kasprzak:
-z tymi 15%  byłbym ostrożny.

Pan Kazimierz Kozon:



-ile czasu zajmie  stworzenie projektu  dla  Odryt?

Pan Kasprzak:
-jeszcze nie rozpoczęliśmy żadnej procedury. Nie jesteśmy jeszcze na takim etapie.
Po sesji zaczniemy prace. Może to być 4 – 5 miesięcy jeśli otrzymamy pozytywne 
decyzje.

Pan Andrzej Moszczyński:
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna;

Pani Krystyna Mańkowska:
-opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.

Na sali  obecnych jest 14 radnych.

Rada  Miejska  j e d n o g ł o ś n i e   podjęła:

                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXXI(207)16
w sprawie wyrażenia  zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji Spółka  z o.o w Barczewie.

Do punktu 11.

Pan Lech Jan Nitkowski przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności między 
sesjami  Rady Miejskiej w Barczewie.

Pan Andrzej Maciejewski:
-zmiana  własności gruntów do zadania kanalizacji w Nikielkowie trwa i trwa i trwać 
będzie. Chyba już 7 raz  zostawiamy to zadanie na niewygasach. Dobrze by było 
żebyśmy ten projekt realizowali w aglomeracji.

Do punktu 12.

Wyjaśnienia do sprawozdania przedstawił Pan Krzysztof Zdziarstek – kierownik 
Wydziału BIOŚ w Urzędzie Miejskim w Barczewie:
1)Droga  Wójtowo-Nikielkowo – jest to trudne zadanie, ponieważ uporać się 
musimy z kanalizacją w odcinkach tej drogi. Sprawdzono tam ponad  240 
właścicieli działek tam przylegających (kanalizacja)
2)Trudny i ważny temat rozbiórka i wykonanie wiaduktu kolejowego, który  jest w 
odcinku tej drogi;
3)Budowa sieci wodociągowej w Ramsówku – tu jesteśmy przygotowani;
4)Budowa zatoki przystankowej  przy drodze Barczewo-Jeziorany. Chcemy spisać 
porozumienie i przekazać środki w wysokości 10 tysięcy zł dla Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, który będzie wykonawcą;

Do punktu 13.

Raport Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej przedstawiła Pani Hanna Chyżyńska – 



Dyrektor MZOIZ w Barczewie.

Pan Rafał Surmański:
-jak Pani ocenia wyniki osiągnięte  przez Szkoły Podstawowe?

Pani Hanna Chyżyńska:
-generalnie w całej Polsce  oceny wypadły źle.

Pan Andrzej Maciejewski:
-jednak Łęgajny sobie poradziły i otrzymały ocenę  najlepszą;
-spadły w szkołach niepublicznych wyniki  z języka  angielskiego.

Pani Hanna Chyżyńska:
-szkołom z tak małą liczbą uczniów trudno jest osiągnąć dobry wynik. Wystarczy, że
jeden uczeń napisze słabo i już obniża to ocenę całościową.

Pan Andrzej Maciejewski:
-Do egzaminu w Szkole Podstawowej w Barczewie przystąpiło  113 uczniów.
Egzamin wypadł źle. Szkoła otrzymała stanin 2. Co Pani o tym powie?

Pani Jolanta Pastuszenko – Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w Barczewie:
-myślę, że taka ocena związana jest z tym, że znacznie wzrosła nam liczba 
uczniów z orzeczeniami i niestety jest to tendencja rosnąca. W tej chwili jest to 
30%. Praca z takimi uczniami jest  bardzo ciężka.. Są klasy które wypadły bardzo 
dobrze – na 70%. A tam gdzie są dzieci z orzeczeniami jest bardzo źle. Pochwalić 
się musimy jednak tym, że nasza  szkoła w tym roku ma laureatów z różnych 
przedmiotów. Świadczy to o tym, że umiemy pracować ze zdolnym uczniem.

Pan Andrzej Maciejewski:
-orzeczenia o dysleksji, dysortografii – chyba te orzeczenia nie wpływają na 
obniżenie  wyników. Jest to zwolnienie z pewnych obowiązków. W ubiegłym  roku 
był to 3 stanin a w tym roku 2. A  wiem, że były lata, że był i stanin 5. Czy ma   Pani 
opinie rodziców, że są  zadowoleni z  pracy z dziećmi.

Pani Jolanta Pastuszenko:
-93% ankietowanych rodziców odpowiedziało, że są zadowoleni z nauczania w 
naszej szkole.

Pan Rafał Surmański:
-co szkoła zrobiła aby poprawić zeszłoroczny 3 stanin?

Pani Jolanta Pastuszenko:
-przeprowadzaliśmy analizy. W tym roku wprowadzamy będzie program naprawczy 
– Program poprawy efektów nauczania;

Pan Surmański:
-w ubiegłym roku, przy staninie 3, sugerowaliśmy wprowadzenie programu 
naprawczego. Odpowiedziała Pani wówczas, że taki program wprowadza  się przy 



staninie 1. Co więc się stało, że  chce Pani wprowadzić program naprawczy już 
przy staninie 2?

Pani Pastuszenko:
-podjęliśmy decyzję, że zrobimy to już teraz.

Pan Surmański:
-martwi mnie fakt, że dzieci osiągają takie słabe wyniki. Bardzo proszę jako 
Komisja Oświaty o wyjaśnienia jakie kroki będą podjęte  aby to  naprawić.
Wynik staninowy podwyższyli laureaci. Aż strach pomyśleć co by było gdyby  
laureaci nie uczestniczyli.

Pan Lech Nitkowski:
-jakie to by nie były usprawiedliwienia  z Pani strony to stanin 2 to jest to niestety
klęska. Myślę, że wypracujemy swój pogląd . Ja na Pani miejscu schyliłbym
głowę  i przystąpiłbym do programu naprawczego. Pani dyrektor ma Pani  środki 
aby  to zmienić, naprawić.

Pani Pastuszenko:
-dyrektor kar dyscyplinarnych nie wymierza.

Pan Nitkowski:
-stwierdzam, że dyrektor ma narzędzia . Wiem bo konsultowałem się w tej sprawie 
z Kuratorem Oświaty. Przed nami  stoi zadanie i należy je realizować. Stoimy przed
poważnymi zmianami w oświacie.

Pan Andrzej Maciejewski:
-Pan Dariusz Mielniczuk skierował  do naszej Rady notatkę, z której wynika, że 
brak jest jakiejkolwiek współpracy Rady Rodziców  z Dyrektorem szkoły;

Pani Pastuszenko:
-nie zgadzam się z taką oceną – uważam, że współpraca jest bardzo dobra.
Jutro jest kontrola  kuratoryjna w szkole.

Pan Surmański:
-zapraszam Panią Dyrektor na spotkania z Dyrektorami na które Pani ostatnio nie 
przychodzi oraz o wdrożenie programu naprawczego. Proszę zwracać się z 
problemami do Komisji Oświaty.

Pani Pastuszenko:
-skorzystam z rady tym bardziej, że Pan Przewodniczący Komisji Oświaty wie jak to
jest, ponieważ gimnazjum w Barczewie, w którym Pan pracuje też miało 2 stanin.

Pan Andrzej Moszczyński:
-dobry wynik  Łęgajn nie wziął się znikąd. Jest to efekt  długotrwałej pracy całego 
zespołu. Łęgajny jest to szkoła przyjazna dla ucznia i dla rodzica. W tej szkole 
brakuje jednak sali gimnastycznej i szatni ale  myślę, że i to w końcu będzie. 



Łęgajny są przykładem dla innych szkół.

Pan Jarosław Bonus:
-wynik 4 jest to jednak tylko średni wynik.

Pan Andrzej Maciejewski:
-myślę, że Pani Dyrektor nawiąże  dobrą współpracę z nową Radą Rodziców. 
Należy uszanować wolę rodziców, których dzieci uczęszczają do szkoły.

Pan Bogdan Caruk:
-był program naprawczy wprowadzany do barczewskiego gimnazjum i to zadziałało
dobrze. Teraz bezwzględnie należy taki program wprowadzić do szkoły 
podstawowej. Widząc problem Pani Dyrektor musi temu zaradzić i myślę, że  
wspólnymi siłami z Radą Rodziców  pójdzie to do przodu.

Pan Robert Żbikowski:
-na początku tego roku szkolnego dwóch nauczycieli matematyki nie podjęło pracy 
w tej szkole. Tydzień uciekł. Podręczniki dzieci mają. Niestety nie wszystkie mają 
jeszcze ćwiczenia. Dzieci te kserują sobie materiały a to nie ułatwia pracy dzieci.
Uważam, że widzę możliwości współpracy aby poprawić te wyniki.

Pan Andrzej Maciejewski:
-myślę, że Rada Rodziców powinna z problemami najpierw zwracać się do Komisji 
Oświaty a dopiero potem do Rady Miejskiej.

Pan Lech Nitkowski:
-jest jeszcze po drodze organ prowadzący;

Pani Jolanta Pastuszenko:
-brakowało tylko 2 egzemplarzy ćwiczeń a to z tego względu, że przybyło dwoje 
dzieci. Wszystkie dzieci już mają ćwiczenia.

Pan Żbikowski:
-chciałbym podziękować za zajęcia basenowe. Czy przewidziane są dalej takie 
zajęcia dla klas drugich?

Pani Hanna Chyżyńska:
-obecne klasy drugie będą kontynuowały takie zajęcia basenowe od miesiąca 
marca.

Do punktu 14.
Pan Andrzej Maciejewski odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
sprawie wykonania budżetu Gminy Barczewo za I półrocze 2016r

Pani Dorota Kaczorowska:
-opinia Komisji Rewizyjnej jest pozytywna.
Pan Bogusław Matłoka:
-wskaźniki mówią nam o tym, że trudno jest cokolwiek zarzucić realizacji tego 



budżetu;

Pan Andrzej Maciejewski:
-gdyby zsumować wskaźniki takie same za dwa półrocza to by wynik nie był taki 
dobry ale jest tak , że  inwestycje kończone są w II półroczu i te wskaźniki są 
wówczas dobre.

Do punktu 15.

Pan Andrzej Maciejewski:
-czy ktoś z Państwa nie otrzymał odpowiedzi na interpelacje?

Pan Adam Dowgiałło:
-dziś otrzymałem większość odpowiedzi. Nie otrzymałem odpowiedzi na zapytanie 
dotyczące  instalacji burzowej Wojska Polskiego – Osiedle Słoneczne.

Pan Dariusz Jasiński:
-o kanalizacji w ulicy Wojska Polskiego będziemy jeszcze mówili;

Pan Adam Dowgiałło:
-tu chodziło o sprawdzenie stanu technicznego tej kanalizacji burzowej, ponieważ 
część mieszkańców tego terenu jest przekonana, że są przecieki i to łączy się z 
kanalizacją sanitarną i wylewa w piwnicach budynków mieszkalnych przy Wojska 
Polskiego i na Osiedlu Słonecznym.

Pan Lech Nitkowski:
-z tego co wiem zostały tam zainstalowane zawory zwrotne i tam nic się już nie 
cofa. Ale oczywiści sprawdzimy to u Pana Kasprzaka czy są jeszcze  takie 
zgłoszenia.

-interpelacja Pani Wojszel w sprawie wykonania muralu na pętli. Kiedyś myśleliśmy 
o tym. Chciałbym osobiście  z Panią Wojszel o tym porozmawiać.

Pan Andrzej Maciejewski:
-udrożnienie drogi w Jedzbarku do jeziora Ar. Składałem interpelację. Otrzymałem 
odpowiedź, z której wynika, że znalezione zostały słupki. Nie chodziło mi o to aby 
wchodzić na teren, który jest w tej chwili dzierżawiony. Teren będzie wolny od 
przyszłego roku. Chciałbym aby to robić etapami.

Pan Lech Nitkowski:
-byli u mnie dzierżawcy tego terenu i po trzech dniach od wizji otrzymałem protest,
że ten grunt jest wilgotny i że tak nie chcą.

Pan Andrzej Maciejewski:
-teraz ciężko jest tą drogą przejechać nawet rowerem. Kwestia jest tego typu gdzie 
mieszkańcy mieliby pozostawiać swoje  samochody chcąc skorzystać z plaży. 
Dobrze by było aby na początku tej drogi zrobić miejsce na parkowanie 
samochodów.



Pan Kazimierz Kozon:
-wnosiłem w ubiegłym roku o  usunięcie 3 drzew : w kierunku  Klucznika i w 
Odrytach przy przystanku;
-wnosiłem również o uwidocznienie – wytyczenie drogi w Studzianku. Na jakim to 
jest etapie?

Pan Adam Dowgiałło:
-czy można coś zrobić z przykrymi zapachami jakie dochodzą z kurników?
-transport publiczny: dziś otrzymałem analizę, o którą prosiliśmy kilka miesięcy 
temu. Nie o to chodziło. Chodziło o to  aby wysłać zapytanie do firm czy  będą 
mogły zabezpieczyć transport  między Barczewem a Olsztynem.
1 lipca Straż Miejska w Wójtowie  przez  2 godziny  sprawdzała  płynność jazdy
busów. Wyszło z tego, że płynność jest zachowana i wyszło, że korzystało z 
dojazdów 8 osób. A kto miał tym jeździć jak to były wakacje.

Pan Maciejewski Andrzej:
-przez Nikielkowo o 7 godzinie jedzie jeden  autobus i nie wiadomo czy dzieci się 
zabiorą do szkoły. Stąd więc rząd samochodów jedzie z Nikielkowa i ludzie sami 
odwożą dzieci do szkół;

Pan Adam Dowgiałło:
-mamy chwilę czasu aby spotkać się z Komisją merytoryczną i zrobić zapytanie
ofertowe i może wrzucimy to do wniosków budżetowych.

Pan Andrzej Maciejewski:
-myślę, że 30%  by się zwróciło i nie byłaby to kwota miliona dwustu tysięcy zł.

Pan Adam Dowgiałło:
-może firmy te które obecnie przewożą pasażerów busami zakupią  autobusy i 
wykonają przewozy za mniejsze środki;

Pan Dariusz Jasiński:
-ja przypominam, że ten temat temat wałkowaliśmy 7 miesięcy  i stanowisko było 
takie, że nie stać nas na dopłatę miliona zł. Możemy to zrobić jeszcze raz.

Pan Andrzej Maciejewski:
-nam nie chodzi o komunikację zbiorową ale o komunikację publiczną.

Pan Dariusz Jasiński:
-jest to propozycja do  budżetu na 2017 rok;

Pan Adam Dowgiałło:
-nam chodziło o to aby wysłać zapytania do prywatnych przewoźników.
Pan Bogdan Caruk:
-nie otrzymałem odpowiedzi na moje zapytania:
a)pojemnik 1100l na nieczystości przy gimnazjum – brak;



b)czujka przy śmietniku – brak
c)uszczegółowienie zakresu pracy pracownika obsługi na boiskach – brak
d)latarnia – odpowiedź mnie satysfakcjonuje;

Pan Adam Dowgiałło:
-czy Zakład Budynków Komunalnych może administrować budynkami 
komunalnymi. Po raz kolejny otrzymałem opinię tego samego prawnika  - opinię z 
2015r. My jako Komisja Rewizyjna będziemy się zwracali o sfinansowanie  opinii 
prawnej – zewnętrznej.

Pan Lech Jan Nitkowski:
-proszę mi wskazać, która Wspólnota jest źle obsługiwana przez ZBK.
Między innymi na Pana wniosek  ZBK zrezygnował ze sprzątania na Wspólnotach. 
Sprzątanie podjął niezależny podmiot z Biskupca. Nasza Wspólnota i ja osobiście z
tego sprzątania jesteśmy niezadowoleni. Jak sprzątał ZBK wszyscy byli zadowoleni
Jako mieszkaniec  gminy Barczewo nie zrezygnuję  z zarządzania  przez ZBK, 
ponieważ robią to rewelacyjnie. Nie mam żadnej skargi z żadnej  Wspólnoty. Póki 
co  to drepczą  prywatni Zarządcy.

Pan Adam Dowgiałło:
-póki co  to nie chodzi o to czy robią to dobrze tylko czy mogą to robić. Pójdzie z 
tym wyżej.

Pan  Lech Nitkowski:
-Komisja Rewizyjna nie może  kontrolować Wspólnot  Mieszkaniowych ale tylko 
ZBK.

Pan Andrzej Maciejewski:
-proszę  złożyć wniosek o wykonanie zewnętrznej opinii prawnej.

Pan Jarosław Bonus odczytał zapytania radnej Pani Krystyny Mańkowskiej, na 
które zapytująca oczekuje odpowiedzi na piśmie:
-czy uregulowana została sprawa dróg i sieci we Wrócikowie?
-dlaczego nie jest remontowana droga  do Wrócikowa?
-jak długo jeszcze będzie urzędował likwidator Spółdzielni we Wrócikowie?

Pani Balbina Buras:
-place zabaw są poprzejmowane przez ZBK – a co z tymi co zostały wykonane z 
funduszy sołeckich. Też chcemy aby ktoś o nie dbał;

Pan Kazimierz Kozon:
-Sołtys Krupolin pyta się czy można  boisko przekazać do koszenia dla ZBK.

Pan Jarosław Bonus:
-dziękuję za odpowiedź w sprawie  zalewania na ulicy Słowackiego . Czy już jest 
jakaś informacja jak ten problem rozwiązać.

-kanalizacja  na Osiedlu Domków Jednorodzinnych. Przystąpiliśmy do aglomeracji 



Olsztyn. Czy pojawiły się jakieś działania związane z tym tematem?

Pan Bogusław Matłoka:
-brak kanalizacji w Marunach – jaka jest ostateczna koncepcja rozwiązania  tego 
tematu – proszę o odpowiedź na piśmie;

Pani Krystyna Mańkowska:
-czy  można  ustawić  lampy na końcu drogi w Kaplitynach:

Pan Kazimierz Kozon:
-od Klucznika w górę drogi ALDES-a rozjeździła  drogę. Proszę o interwencję;

Pan Adam Dowgiałło:
-jaki jest stan zaawansowania prac związanych ze zobowiązaniami ALDES-y 
w Nikielkowie?

Pan  Krzysztof Ludwiniak:
-kanalizacja w Barczewku – z dwóch studzienek wydobywa się smród;
-chciałbym znać stan zaawansowania prac drogi do Barczewka. Czy możemy 
wystąpić do Starostwa  o taką informację?

Pan Lech Nitkowski:
-z takim zapytaniem wystąpimy po tej sesji.

Pan Andrzej Maciejewski:
-jak się wychodzi z Synagogi to centralnie po drugiej  stronie ulicy w oczy rzucają 
się  śmieci, . Widok jest taki , że aż przerażenie ogarnia. Czy można to tymczasowo
zasłonić.

Do punktu 16.

Pan Marek Adamkowski – Przewodniczący Rady Osiedla Domków 
Jednorodzinnych:
-dziękuję dla ZBK za wykoszenie terenów zielonych na Osiedlu Domków;
-interwencje Straży Miejskiej są  złe . Jadą  w godzinach pracy aby porozmawiać z 
mieszkańcem, który wyrzuca śmieci. Nic dziwnego, że go nie zastają, ponieważ są 
to godziny pracy. Nic więc się w tej sprawie nie dzieje.
-2 sierpnia 2016r złożyłem pismo w sprawie kanalizacji. Nie otrzymałem na nie 
odpowiedzi. Proszę o konkretną odpowiedź.

Do punktu 17.

Pan Nitkowski:
-dla Pana Adamkowskiego - pismo to jest związane również z zapytaniem Pana 
Jarosława Bonusa. Już mówiłem, że my to monitorujemy. Jest to jedno z 
priorytetowych zadań;



-dla Pani Balbiny – jak przekażemy dla ZBK  pieniądze to oni przejmą place zabaw.
Musimy zrobić rozeznanie ile mamy placów  zabaw nie unijnych, ile będą 
kosztować przeglądy, utrzymanie – i należy to wrzucić do budżetu.
-boisko w Krupolinach – to też należy  wycenić.
-uregulowanie spraw z zalewaniem ulicy Słowackiego – jutro Pan Zdziarstek ma 
zadzwonić kiedy  będzie gotowa koncepcja;
-dla Pani Mańkowskiej – jeśli są jeszcze środki to oczywiście istnieje możliwość 
posadowienia takiej lampy;
-smród w Barczewku – przekażemy to dla ZWIK-u;
-stan zaawansowania prac na drodze do Barczewka – wystąpimy z zapytaniem do 
Dyrektora Bala;
-postawienie parawanu przy śmietniku po drugiej stronie Synagogi – wystąpimy z 
zapytaniem do Starostwa;

Pan Dariusz Jasiński:
-zobowiązania ALDES-y  wobec Nikielkowa -  jest to w trakcie projektu. Mamy 
nadzieję, że pozwolenie będzie na koniec października;
-dla Pana Kozona – sprawdzę u leśnika sprawę wycinki tych 3 drzew;
Rozjeżdżana przez ALDES-ę droga – jutro zadzwonię w tej sprawie;

Pani Paulina Zalewska:
-dla Pani Mańkowskiej – w dniu wczorajszym kontaktowaliśmy się z likwidatorem 
Spółdzielni we Wrócikowie, który mówi, że lada moment  będzie można realizować 
wcześniejsze umowy.

Do punktu 18.

-czy ktoś inny wywozi śmieci ze Starego Miasta a ktoś inny z nowego miasta?
Na terenie nowego miasta  jest to też problem. Kiedy będzie  zmieniona uchylona 
uchwała śmieciowa?

Pan Lech Nitkowski:
-byliśmy zbyt szczegółowi uchwalając regulamin. Niebawem odbędzie się w tej 
sprawie spotkanie i opracowana zostanie dobra uchwała.

Pan Bogusław Matłoka:
-w lasach lądują śmieci wielkogabarytowe.

Pan Andrzej Maciejewski:
-ograniczone są możliwości wywozu śmieci do PSZOK-u. Tam należy 
wylegitymować się miejscem zamieszkania w naszej Gminie. Na to zwrócił również 
uwagę Wojewoda. Należy pozwolić  letnikom przywozić śmieci do PSZOK-u. 
Przecież nie będą ich ciągnąć np. do Warszawy. Wywożą je więc do lasów.

Pan Adam Dowgiałło:
-dziękuję Pani Żuk i Informacji Turystycznej za sporządzenie  dokumentów 
dotyczących drogi Nikielkowo-Wójtowo.
Pan Lech Nitkowski:



-takie dokumenty mieliśmy gotowe wiele lat temu;

Pan Kazimierz Kozon:
-w kierunku Pana Hasiuka leżą na kupie  śmieci . Dwa duże wory. Należy je 
wywieźć.

Pan Andrzej Maciejewski:
-Wojewoda Warmińsko-Mazurski wniósł do WSA za naszym pośrednictwem skargę
na naszą Uchwałę w sprawie Studium. Chodzi o żwirownię w Łęgajnach.

Pan Lech Nitkowski:
-właściciel terenu skarży się, że  nie pozwalamy kopać. Nie pozwalamy i nie 
pozwolimy. Mamy podpisy 450 mieszkańców przeciwnych żwirowni. 
Przygotowujemy się do obrony tego.

Pan Marek Szter – radny wojewódzki:
-na dzisiejszej sesji Sejmiku były omawiane dwa punkty, które mogą dotyczyć  
Barczewa. Stawa uchwała w sprawie aglomeracji Olsztyn – w trybie autopoprawki, 
która wprowadzała to co Państwo uchwaliliście  podczas ubiegłej sesji Rady 
Miejskiej w Barczewie. Druga uchwała dotyczy obszaru chronionego pojezierza.
25.10.2016r będziemy procedowali  uchwałę w sprawie gospodarowania odpadami.
Chodzi o jeden punkt dotyczący tzw. spalarni odpadów. Chciałbym aby moje 
stanowisko było  stanowiskiem nie tylko moim. Chciałbym znać Państwa 
stanowisko. Chciałbym wysłuchać Państwa zdania w tym temacie. Proszę więc o 
opinię w tej sprawie.

Pan Lech Nitkowski:
-tam nie będą spalane wywożone śmieci. To będzie wybiórcze. Pan Andrzej 
Lichocki przywiezie nam materiały w temacie tego co tam będzie spalane.

Pan Andrzej Maciejewski:
-liczę na to, że otrzymamy szybko te materiały.
-chciałem jeszcze Państwa poinformować, że oprócz tych 3 osób – stypendystów, 
które dziś otrzymały od nas listy gratulacyjne – z naszego terenu w tym roku 
stypendystami zostali jeszcze:
Sylwia  Belgorc i Mateusz Atałap, którzy dziś nie przybyli na naszą sesję.
Myślę , że dobrze by było aby na naszej Gminie powstał fundusz wspierający lub 
taka fundacja, która wesprze zdolnych uczniów;
-proszę o interwencyjną naprawę dołu  na zwężonym odcinku drogi przy wyjeździe 
z wiaduktu na Nikielkowo.



Do punktu 19
Pan Andrzej Maciejewski – w związku z wyczerpaniem porządku dzisiejszej sesji
Rady zamykam obrady XXXI/2016 posiedzenie. Dziękuję Państwu za udział.

Protokółowała:
Barbara Kwapis 

                                                                          Przewodniczący 
                                                                           Rady Miejskiej w Barczewie
                                                                           Andrzej Maciejewski
                                            


